
Ten eerste. Deze wijzigingsregel is te fragiel. Er wordt volledig voorbij gegaan aan de eerder al 
ingevoerde rem om een goede balans in de natuur na te streven. Er zijn en worden onbetrouwbare 
tellingen ingevoerd, terwijl er geen tellingen zijn  gehouden van het aantal predatoren zoals vos, 
kraai, ekster, das, steenmarter etc. Het is ten ene male onmogelijk een verantwoord besluit te 
nemen op basis van emoties of onbetrouwbare/ontbrekende tellingen. Ik ben inmiddels ca 50 jaren 
in het veld in onze woonomgeving actief en zie alleen maar groei van dassen, vossen. kraaien en 
steenmarters. Al deze soorten hebben zelfs de woonkernen opgezocht om maar te overleven. En dat 
is voor deze soorten immers noodzakelijk als het andere voedsel/voor hun prooidieren in het 
buitengebied minder in aantal voorkomen. Gelukkig stam ik nog uit de tijd, dat we in de namiddag 
konden luisteren naar de kwartels, wulpen, grutto's, patrijzen. Ze zijn er niet meer. Is de jager 
daaraan schuldig? Nee, net zo min is iedere rechtgeaarde jager schuldig aan een teruggang van 
hazen, konijnen en wilde eend.

Dat betekent simpel weg dat er een onbalans is in prooidieren en predatoren.  Het is dan o zo 
gemakkelijk om ongefundeerd te zeggen: er worden te veel prooidieren door jagers gedood. Mocht 
al de conclusie worden getrokken dat het de jagers zijn die voor deze onbalans zorgen dan wijzen wij 
dat volledig van de hand. Niet voor niets hebben enerzijds ervaring en anderzijds opleiding een 
transitie in het wildbeheer door jagers veroorzaakt. Geef de actieve buitenmens de kans om weer 
balans te brengen in de wildstand in brede zin. Wordt het beheer van de hazenstand aan banden 
gelegd, verruim dan aan de andere kant het beheer van de predatoren. 

Ten tweede is er ook ruimte te halen door het gebruik van bestrijdingsmiddelen aan banden te 
leggen.  Was het voor enkele decennia een noodzaak om je auto(ruiten-en voorfront) frequent van 
alle doodgereden insecten  te ontdoen, dan is dat heden ten dage niet meer nodig. Kortom, verbiedt 
een aantal bestrijdingsmiddelen (insecticiden). Hoe denkt u hierover? 

Ten derde. Er wordt in geen enkel opzicht nog gehandhaafd. Het aantal loslopende honden en katten 
neemt hand over hand toe. Reeën, hazen en veel andere wildsoorten durven nauwelijks nog in de 
avonduren laat staan overdag te laveien. De rust wordt in het buitengebied gedurende 18 uren van 
het etmaal verstoord. Een aanlijnplicht alsook de bestrijding van zwerfkatten wordt bittere 
noodzaak. Wat gaat u hieraan doen? 

Ten vierde: ik onderschrijf volledig de reactie van de KNJV.


